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Boschveldoverleg
Op maandag 21 januari is het eerste
Boschveldoverleg van 2013. Op de
agenda staan onder andere de cijfers
van het Meldpunt en Wijkplein. Deze
cijfers zeggen iets over wat de bewo-
ners bezighoudt wat betreft hun
woonomgeving en zorg. Al jaren
staat de illegale stort op de eerste
plek. Hoewel het aantal meldingen
langzaam afneemt, is dit toch erger-
nis nummer 1 bij de bewoners.
Ook staan zaken als Fase 3, Bosch-
veldtuin, de ReparatieStraat en plan-
nen voor het Lorentzplein op het pro-
gramma.
Op pagina 11 meer over het Bosch-
veldoverleg in het Buurthuis om
19.30 uur.
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Bij de foto

Op 18 december 2012 was
er een inloopavond in het
Buurthuis. Hierbij werden
de plannen voor Fase 2 ge-
toond. De huidige 57 wo-
ningen worden gesloopt om-
dat de woningen te oud zijn.
Er komen eengezinswonin-
gen voor in de plaats. Deze
woningen zouden in 2015
beschikbaar moeten zijn.
Ook konden bewoners zich
op de hoogte stellen van de
plannen voor de nieuw te
bouwen Brede Bossche
School (op de plek waar nu
het Overpad staat). De be-
doeling is dat nog voor de
zomer gestart wordt met de
sloop van het Overpad en in
2015 moet de nieuwe school
in gebruik worden geno-
men.
De inloopavond werd goed
bezocht. 

  Datum Tijd Wat Waar Door Wie

  Maandag 21 januari
  Zaterdag 26 januari

19.30
11.00

Boschveldoverleg
ReparatieStraat

Buurthuis
Parallelweg 30 / Paardskerkhofweg

OBB
TTDenbosch

  Zaterdag 26 januari
  Zondag 27 januari
  Donderdag 21 februari
  Maandag 27 februari

14.00
13.00

Midwinterfeest
Zo'ndag

20.00
19.30

Wijktafel
Boschveldoverleg

Boschveldtuin
Buurthuis

Werkgroep
BBS

SCC Helftheuvel
Buurthuis

Gemeente
OBB

  

Agenda komende 2 maanden



buurtkrant@stadsnieuwsdenbosch.nl

  www.boschveldbeweegt.nl/buurtkrant

Woninginbraken voorkomen
MEER! met elkaar
Boschveldtuin 
Wijkplein

2
3
3
4

Brede Bossche School
Activiteitengroep OBB
Groen en Spelen
Werkzaamheden in de wijk

5
6
6
8

Inloopavond 18 december
Parkeren in Boschveld
Boschveldoverleg
Parallelweg

10
10
11
12

Verkeersbeeld 2020
Buurtman/ Buurtvrouw
Opplussen Westhoek
Trots op Boschveld

13
14
14
15

Colofon/ Advertentie 16

Woninginbraken - Hoe kunt u de politie helpen?

Door verdachte situaties direct te melden (kan ook anoniem):

• Een auto die niet in de wijk thuishoort
• Verdachte personen of  mensen die zich vreemd gedragen
• Een andere situatie die u niet vertrouwt.

Melden kan via 0900-8844. Ziet u nu een verdachte situatie? Bel dan 112. Wees niet
bezwaard om zaken te melden, de politie is blij met al uw tips. En ook al leiden ze
niet meteen tot resultaat, tips kunnen ook op een later tijdstip waardevol blijken! 

Tien tips om woninginbrekers geen kans te ge-

ven:

1. Zorg voor goed hang- en sluitwerk op uw ra-

men en deuren. 
2. Doe uw voordeur en uw achterdeur altijd op

slot. Draai de sleutel minimaal één keer om. Zo
kunnen inbrekers uw deur niet met een stukje
plastic openmaken. Haal de sleutel altijd uit het
slot. Hiermee voorkomt u dat een inbreker met

een handigheidje de sleutel aan de binnenkant kan bedienen.
3. Zorg dat inbrekers zich bij uw huis niet kunnen verstoppen. Snoei struiken of  haal

ze weg. Plaats buitenlampen. 
4. Laat geen ladders in de tuin liggen. En ook geen andere dingen die een inbreker als

opstap kan gebruiken.
5. Hang geen adres aan uw sleutelbos. 

6. Leg uw huissleutel nooit op een 'geheime' plek buiten uw huis. Inbrekers kunnen

gemakkelijk bedenken waar u uw sleutel heeft verstopt.
7. Zorg dat u geld, sieraden of  andere dure spullen vanaf  buiten niet kunt zien. Leg ze

het liefst in een kluis.
8. Heeft u waardevolle spullen in huis of  woont u afgelegen? Denk eens aan een

alarmsysteem of  een kluis.
9. Komt u een paar dagen niet thuis, of  langer? Vraag dan uw buren, uw familie of

vrienden om de post op te ruimen. Zorg dat uw huis eruitziet alsof  er iemand thuis is.
Gebruik een tijdschakelaar voor uw verlichting.
10. Zeg niet op uw voicemail dat u niet thuis bent. Schrijf  niet op Facebook dat u bij-

voorbeeld met vakantie bent. En natuurlijk ook niet op Twitter, Hyves of  andere so-
ciale media.

Samen tegen inbrekers - Project Avond-

blauw

De politie in 's-Hertogenbosch is momenteel be-
zig met het organiseren van wijkcontroles in het
kader van 'samen tegen inbrekers'.  De code-
naam voor dit soort wijkcontroles noemt men
'Avondblauw'. Samen met wijkbewoners contro-
leert de politie dan het inkomend en uitgaand
autoverkeer in de wijk. Het is de bedoeling om
de wijkbewoners bewust te maken van het feit
dat er veel wordt ingebroken en er wordt dan te-
vens aangegeven dat men er zelf  veel aan kan
doen om woninginbraken te voorkomen.

Wijkbewoners gezocht

31 januari wordt in Boschveld een dergelijke wijkcontrole gehouden. Daarom zijn we
op zoek naar wijkbewoners die de politie bij zouden willen staan bij deze controles.
Op de controleavond zult u na de controle van de politie de wijkbewoners aanspreken
om te vertellen wat we doen en waarom we dat doen.
Wilt u meedoen aan de wijkcontrole in Boschveld, geeft u zich dan op via mailadres
van uw wijkagent Sanne van Esch (sanne.van.esch@brabant-noord.politie.nl) of  tele-
fonisch: 0900-8844. 
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Inhoud

Redactioneel
Voor u ligt de eerste editie van de
Buurtkrant Boschveld 2013. Als eerste
wil de redactie u bij deze alsnog het
beste wensen voor het nieuwe jaar.
Een nieuw jaar waarin weer veel te
gebeuren staat en er is dus genoeg
stof  om over te schrijven, maar ook
om over te praten. De betrokkenheid
van bewoners neemt de afgelopen tijd
steeds meer toe en het is te hopen dat
er steeds meer bewoners actief  wor-
den in Boschveld.
In deze Buurtkrant reizen we van de
Boschveldtuin via de Brede Bossche
School, nieuwbouw en speeltuinen
naar parkeren en verkeersoverlast
naar een 'snoepreisje'.
Als u ook wat wilt schrijven in de
Buurtkrant, stuur dan een stukje op
per mail op naar
buurtkrant@stadsnieuwsdenbosch.nl
of  geef  het af  bij het Wijkplein ter at-
tentie van Redactie Buurtkrant.
 Veel leesplezier
 Alfred Heeroma
Eindredacteur Buurtkrant Boschveld



MEER! met elkaar in 2013

Voor MEER! met elkaar is 2013
een nieuw jaar vol met nieuwe
mogelijkheden. We gaan nog
meer werken vanuit de eigen
kracht van vrouwen. De initiatief-
groep bestaat dan ook uit 10 ster-
ke en gemotiveerde bewoonsters
die voor zowel Boschveld als
Schutskamp/Kruiskamp activi-
teiten gaan bedenken, organise-

ren en als gastvrouw gaan begeleiden. 

Wie zijn deze vrouwen? 

Het zijn: Sefica, Asma, Khadija, Ayse, Sevgi, Fatima, Servi-
lay, Rkia, Lamyae en Attika. 
Naast deze dames zijn er nog veel gemotiveerde en enthou-
siaste vrijwilligers die les geven, op de kinderen passen,
stukjes schrijven, enzovoort. Over hen een andere keer
meer.

Samen gaan we aan de slag om uit te zoeken wat vrouwen
nodig hebben. Op deze manier is er een duwtje in de rug om
sterker te worden in wat vrouwen al doen, maar ook om
met veel plezier en inspiratie het jaar 2013 tot een mooi jaar
te maken. Voor zichzelf, en voor anderen.

Dit jaar wordt de initiatiefgroep begeleid door Claudia ten
Hove, zij neemt de taak van Elles van Dongen over als coör-
dinator van MEER! met elkaar. Karima Majaiti zal alle
Taalontmoetingen gaan begeleiden. Met al deze ‘power’
hebben we veel zin om MEER! met elkaar in 2013 stevig
neer te zetten. 

Heb je behoefte aan een plek waar je kunt zijn met andere
bewoners? Wil je meedoen met een activiteit? Wil je graag
iets leren? Wil je andere mensen iets meegeven wat jij al
kunt? 
Laat je horen en bel met Claudia: 06 - 215 93 723 of  mail:
c.ten.hove@divers.nl

Boschveldtuin

Vanuit de werkgroep Groen & Spelen zal er regelmatig een
stukje in deze Buurtkrant verschijnen over de werkzaamhe-
den die er op dat moment in de tuin gedaan kunnen wor-
den. Veel planten worden in tuinen verpest door onwetend-
heid van mensen.
Ook in de winter is er genoeg in uw tuin te doen en te bele-
ven. 

Als het niet vriest, kunnen
struiken en bomen zoals druif,
kiwi, berk, leilinde en esdoorn
in de eerste helft van januari
worden teruggesnoeid. Later is
niet aan te raden: bij de meeste
is de sapstroom alweer op gang
gekomen. Mochten deze dan
wel gesnoeid worden, dan kun-
nen deze gaan bloeden. Dat
wil zeggen dat er veel vocht uit

de snoeiwond van de boom stroomt. Snoei daarom eerst een
klein takje af  om te kijken of  de struik bloedt. Mocht je nu
te laat zijn met snoeien, snoei deze planten dan pas als ze
volledig zijn uitgelopen.
Denk eraan dat vlinderstruiken, hortensia’s en siergras soor-
ten pas na de vorst gesnoeid kunnen worden in verband met
vorstschade.
Niet onbelangrijk om te vergeten is om de olijf  in de winter
binnen te zetten, zorg ervoor dat de temperatuur op onge-
veer 10 graden blijft, dit zorgt er voor dat deze in mei/ juni
kan gaan bloeien. Mocht deze niet binnen kunnen staan,
wikkel deze dan in met noppenfolie om de vorst buiten te
sluiten.
Veel mensen halen in de winter de pompen uit hun vijver
vandaan, niet doen! (mits de vijver minimaal 70 cm diep is)
In de filter zitten veel goede bacteriën die de vijver in het
voorjaar nodig heeft om op te starten. Verder is het niet al-
tijd nodig om een wak in de vijver te hebben. Mocht u dit
willen doen, zet een fluitketel op het vuur tot deze kookt,
houd deze op het ijs totdat deze er door heen gesmolten is.
Sneeuw kan geen kwaad op het ijs, maar een beetje licht in
de vijver kan ook voor kleine wonderen zorgen.
Denkt u ook om de vogeltjes als het flink gaat vriezen?

Mochten er vragen zijn over de tuin dan kunnen deze ge-
steld worden via email: groenenspelen@hotmail.com

Meer over Groen en Spelen op pagina 6 en 7.

buurtkrant@stadsnieuwsdenbosch.nl

 www.boschveldbeweegt.nl/buurtkrant
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Edisonstraat 28

  ! 073-6273610

  " info@wijkpleinboschveld.nl

  Zie www.divers.nl voor activi-

  teiten en actuele spreekuren

Openingstijden Wijkplein
Maandag      09.00 - 12.00 uur

      13.00 - 16.00 uur

Dinsdag       13.00 - 16.00 uur

Woensdag     09.00 - 12.00 uur 

Donderdag   09.00 - 12.00 uur

  Organisatie Medewerker Dag Tijd

  Gemeente 
  WMO-consulent
  Zayaz

Mia van Wanrooij

Nellie Caron

Maandag

Maandag

09.00-11.00

10.00-11.00
  Brabantzorg
  Juvans
  Divers Opbouwwerk
  Vivent

Nasiha Tigarti
Silas de Bruijn

Maandag
Maandag

Willeke van der Doelen
Vera van de Rijt

Dinsdag
Dinsdag

11.00-12.00
15.00-16.00
14.00-15.00
14.00-15.00

  Politie *
  Divers Opvoedings-
  ondersteuning
  BrabantWonen

Sanne van Esch
Elles van Dongen

Woensdag
Donderdag

Wim van de Wiel Donderdag

09.00-12.00
10.00-11.00

11.00-12.00
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Divers wenst iedereen

een gelukkig en gezond

2013!

Het nieuwe jaar is al van start gegaan. Een
mooi moment om even kort terug te blikken
op het vorige jaar. Het was een jaar waarin
weer veel bereikt is binnen Boschveld.  
Zo zijn er bijvoorbeeld maar liefst  266 bewo-
ners bij het Wijkplein geholpen met hun
vraag door een vrijwilliger.   

59 keer is er een koppeling gemaakt tussen
een vraag en aanbod binnen de talentenbank.
10 vrijwilligers zijn actief  geweest in het
Wijkplein. En we hadden wekelijks  9 organi-
saties die spreekuur hielden in het Wijkplein. 
Verschillende groepen hebben onderdak in
het Wijkplein om de vergaderruimte te ge-
bruiken. Zoals de kerngroep van de Bosch-
veldtuin, die komt regelmatig in het Wijk-
plein bij elkaar.  

En ook het
wijknetwerk
komt een
keer per 6
weken in het
Wijkplein
bij elkaar
voor over-
leg. Veel
professio-
nals  en ook het OBB werken vanuit het wijk-
plein,  dichtbij en in de buurt. 

Sinds kort hebben ook de buurtvrouwen hun
werkplek in het Wijkplein gekregen.

Bij Kroon op je Wijk kan iedereen mee-

doen! U ook!

Iedere bewoner/ ondernemer heeft immers een talent wat hij
of  zij kan inzetten voor de wijk. En iedereen heeft ook wel
eens hulp nodig van een ander. Vraag en aanbod komt samen
in de Talentenbank. 
Een greep uit de talentenbank:

Kroon op je wijk zoekt bewoners die zich willen inzetten

voor de buurt of andere bewoners:

- reporter voor de wijkkrant
- ondersteuning Nederlandse les
- huiswerkbegeleiding basisschoolkinderen

Kroon op je wijk kent bewoners die zich willen inzetten voor andere be-

woners:

- hulp bij het solliciteren
- vervoer naar bijvoorbeeld het ziekenhuis. 
- drumlessen
- voor een ontmoetingsactiviteit op zondag
- heg knippen, schoffelen, lichte tuinklussen
- klusjes in huis

Contact:

Aanmelden van een talent of  hulp vragen van een talent kan tijdens de ope-
ningstijden van Wijkplein Boschveld. Ook kunt u daar terecht voor meer
info over of  aanmelden voor een van de diensten.
Meer informatie: 073 - 6273610. 

Elke dinsdagmiddag van 14.00 uur – 15.00 uur heeft Willeke van der Doe-

len spreekuur.  

Stagiaire stelt zich

voor

Beste bewoners,

Mijn naam is Maurice Keijsers. Ik
ben het komende half  jaar werkzaam
in jullie wijk Boschveld als stagiair bij
Divers. Ik zal me voornamelijk bezig
houden met de talentenbank en een
aantal taken binnen de  Brede Bos-
sche Scholen.  
Op maandag en woensdag ben ik te
vinden op het wijkplein in Boschveld. 

Tot ziens!

Spreekuren

* Sanne van Esch (politie) is op woensdagmorgen aanwezig in de wijk en te bereiken

via het Wijkplein (6273610) of per mail: sanne.van.esch@Brabant-Noord.politie.nl



Brede Bossche School 

   Boschveld

Saskia@bredebosschescholen.nl

06-21101698

Opgroeien in je eigen

wijk
Op donderdag
27 november
organiseerde

Kindcentrum Boschveld een gespreksavond
voor nieuwe ouders. Ondanks de matige op-
komst is het de organisatie gelukt om infor-
matie met iedereen te delen en was er ruimte
voor dialoog tussen de aanwezige ouders en
de professionals.

De nieuwe ouders op het Kindcentrum wor-
den vanaf  nu verwelkomd met een mooie
BBS tas met daarin de jaarkalender, school-
gids en andere nuttige informatie.

De presentatie van die avond is te vinden op
onze website  www.kcboschveld.nl, waar u
zich ook kan aanmelden voor de digitale
nieuwsbrief. Tevens is het Kindcentrum ook
te vinden op Facebook (Kindcentrum-
Boschveld) en via Twitter (@bstboschveld)
  
Hans van Zoggel 
Directeur Basisschool 't Boschveld

Zo'ndag
Op zondagmiddag 27 januari kunt u voor een gezellige
middag terecht in Buurthuis Boschveld. Deze middag
wordt georganiseerd door een aantal enthousiaste buurt-
bewoners met hulp van studenten van Avans. Gezellig
kletsen, een spelletje of  knutselen, alles kan op Zo’ndag.

Zondag 27 januari 13.00-16.00 uur Buurthuis Boschveld, Edisonstraat 11
Een bijdrage in de kosten bedraagt € 0,50 per persoon en drankjes zijn voor
eigen rekening. 
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Wijktheater

Vrijdagavond 14 december was het weer
Wijktheater. Veel mensen hadden zich aange-
meld om op te treden, dus hadden we een
fraai programma in petto. Dans, zang, film
en toneel. En niet alleen op het podium was
het druk, ook de zaal zat vol. We moesten
zelfs extra stoelen neerzetten. 
Vrijdag 1 maart is de volgende editie van het
BBS Wijktheater Boschveld. We zien u dan
graag op het podium of  in de zaal. Wilt u op-
treden, of  heeft u vragen over het Wijkthea-
ter, neem dan contact op met Saskia, via
mail: saskia@bredebosschescholen.nl. 

Langs deze weg dank ik de vrijwilligers van
het Wijktheater en Buurthuis Boschveld voor
de fijne samenwerking. 

Saskia Bonis, BBS Boschveld

FilmKlup

Vanuit de BBS worden er op Kindcentrum na schooltijd naschoolse activi-
teiten georganiseerd. Het doel van deze activiteiten is kinderen de ruimte ge-
ven hun talenten te ontwikkelen. En talent is er in de wijk! 

De afgelopen weken hebben vijf
kinderen (Irem, Yassine, Nadia,
Beyza en Hanane) uit groep ze-
ven en acht van de Brede Bossche
School 't Boschveld gewerkt aan
een eigen filmproductie. De en-
thousiaste deelnemers kregen
eerst theorie over hoe een
film(productie) in elkaar steekt.
Vervolgens hebben zij een eigen
scenario geschreven en deze zelf
uitgebeeld als acteurs en actrices.

De film 'Brilsmurf' gaat over pesten en is op 14 december jongstleden in pre-
mière gegaan bij 't Wijktheater. De jonge filmmakers hebben veel positieve
reacties gekregen uit het publiek. Ook hebben zij een heus certificaat en een
Bossche Koek in ontvangst mogen nemen. Wellicht hebben we hier te ma-
ken met nieuwe, toekomstige filmmakers waar we nog veel van gaan horen.

Pluspakket in de schijnwerper

De BBS beschikt over financiële middelen waarmee extra, maar vooral nieu-
we  activiteiten kunnen worden georganiseerd. In elke Buurtkrant leest u
meer over een van deze pluspakketten. Deze keer aandacht voor de Langste
Eettafel. 

De week tegen de eenzaamheid / De Langste Eettafel

Hoewel het al een tijdje geleden is staat de
langste eettafel van Boschveld op woensdag 3
oktober me nog helder voor de geest. In het
kader van de week tegen eenzaamheid had-
den Divers, de Zichtbare Schakel en het Pas-
toraal Buurtwerk de handen in een geslagen
en een langste eettafel georganiseerd. Dit is
een landelijk initiatief  om mensen op een
ontspannen manier bij elkaar te brengen en
een moment te creëren waarop eenzaamheid, al is het voor even, uitgeban-
nen wordt. Voor sommige mensen was het best spannend om aan te schui-
ven want ja, je weet nooit naast wie je komt te zitten en durf  je dan een
praatje aan te knopen of   te voorschijn te komen. Dat is niet gemakkelijk!  
Ik denk dat ik voor iedereen kan spreken als ik zeg dat het een zeer  geslaag-
de, maar ook wonderlijke dag was. Het was een dag van regen naar zon, let-
terlijk en figuurlijk! Ik zag mensen genieten van het heerlijke eten en het
contact en samenzijn met andere mensen. Ik zag mensen opbloeien,  smik-
kelen,  praten of  in stilte genieten. Het leek erop dat we er op dat moment
en op die plek voor elkaar konden zijn, als mens voor een mens. Iets mooi-
ers is er volgens mij niet… 
Sietske Nieboer, Pastoraal Buurtwerk



's Gravesandestraat 13  5223 BR 's Hertogenbosch

Telefoon: 6233195 E-mail: info@obboschveld.nl

 Activiteitengroep OBB - Bosch-

veld

Zaterdag 10 november heeft de (nieuwe) activiteitengroep
OBB - Boschveld een uitstapje georganiseerd naar de Bazaar
in Beverwijk.
Initiatiefneemster Ria Chamboné mag terugkijken op een
geslaagd en gezellig dagje uit.
Voordelen van het organiseren van zo een busreisje in onze
wijk is dat je zonder tussenstop rechtstreeks en zonder langs
Parijs te rijden naar Beverwijk gereden wordt.
Wat weer mooi uitkomt voor het 'shop till you drop' gevoel.

En er is echt veel ge-
shopt zag ik aan alle
tassen en roltassen
die onderin de bus
verdwenen.
Maar mysterieus ge-
noeg zijn we, geteld
door Peter, heen met
51 personen en te-
rug met 55 perso-

nen.
Mogelijke vergissingen:  Chauffeur heeft rollators aangezien
voor maxicosies, of  mensen uit Beverwijk zagen dat gezellig
clubje, en dachten daar wil ik wel bijhoren. Navraag bij de
wijkagente leverde niks op en om nu een volkstelling op
touw te zetten voor Boschveld is ook een klein beetje over-
dreven.
Blijft over dat we met zijn alle een super gezellige dag heb-
ben gehad die voor herhaling vatbaar is.
Ria bedankt!!!

Uit de evaluatie van 12 november zijn een drietal verbeter-
punten voortgekomen: 
• Onduidelijk was, of  er nu wel of  geen kinderen mee moch-
ten.
• De reis / uitstapje all inclusive maken.
• Een aanspreekpunt en een verzamelpunt voor wat betreft
financiën en aanmeldingen

Wat gaat de Activiteitengroep OBB – Boschveld  nog

voor u betekenen, wat zijn de ideeën voor 2013?

• Soort van Multi Culti supergrote burendag waar alle cultu-
ren iets van hen zelf  presenteren met ruilbeurs, rommel-
markt , muziek en lekker eten.
• Een uitstapje naar bijvoorbeeld een dierentuin, dagje
strand, stedenbezoek of  lekker genieten van de natuur (bij-
voorbeeld picknicken)
• Een doedag, in en met en door de wijk (menselijke bord-
spelen, schilderclinic, clinics voor en met kinderen zoals
acrobatiek, dansen, zingen en vechtsporten). Ook zouden
bedrijven en de middenstand betrokken moeten worden bij
een dergelijke dag. Sportverenigingen en de BBS (Brede
Bossche School) zouden zich kunnen presenteren aan ou-
ders en kinderen.
• Kerstinkopen doen in Nederland, België of  Duitsland.

We zijn nog op zoek naar twee jonkies uit de wijk die mee
willen denken en helpen met de activiteitengroep!!! Zij kun-
nen dan met hun ideeën de jeugd van Boschveld betrekken.

Activiteiten werkgroep Groen en

Spelen eind 2012 en vooruitblik 2013

Heeft u goede voornemens voor 2013? De werkgroep Groen
en Spelen wel! Wij gaan in ieder geval door om Boschveld
op allerlei plekken groener, mooier en speelser te maken.
Dit keer daarom in dit artikel niet alleen een korte terugblik
naar wat er de afgelopen maanden is gebeurd, maar ook een
vooruitblik naar verwachte ontwikkelingen.

BBS, Groen Hart(je)

Eén van de belangrijkste zaken waar we komend jaar als
werkgroep actief  bij betrokken willen zijn is de planvorming
rond het Groene Hart van Boschveld en het schoolplein van
de nieuwbouw van de BBS aan de Edisonstraat. Op 18 de-
cember werd tijdens de informatieavond over Fase 2 van de
herstructurering al een tipje van de sluier opgericht. Een te-
kening van de BBS doet vermoeden dat het maar om een
groen hartje zal gaan. We gaan zorgen dat we vlot aan tafel
komen bij Ton van Helvoort (projectleider van de gemeente
voor de BBS) en William Jans (ontwerper buitenruimte BBS
en Groene Hart) om de wensen vanuit de wijk kenbaar te
maken. Vanzelfsprekend zijn ideeën en tips van u daarbij
zeer welkom (groenenspelen@hotmail.com). De plannen
voor de BBS zullen dit voorjaar duidelijk worden en hier-
over zal de gemeente nog een aparte informatieavond hou-
den.

Bomen aan de Parallelweg

De gemeente heeft aannemer Heijmans gekozen om de ver-
legging van de Parallelweg uit te gaan voeren. Voordat die
klus kan starten zal deze aannemer voor een zogenaamde
Bomen Effecten Analyse (BEA) moeten zorgen, waarin
wordt vermeld hoe er met de bomen wordt omgegaan tij-
dens de bouwwerkzaamheden. Een deel van de bomen
wordt gekapt, een deel blijft gehandhaafd op hun plek. 
We hebben vanuit andere ervaringen met dezelfde aanne-
mer in de wijk niet zo’n hoge pet op van hun 'groene vin-
gers'.

Als u dit leest heeft de werkgroep, vooruitlopend op de
BEA, al een gesprek gevoerd met de gemeentelijke bomen-
deskundige en de projectleider, waarin we onder andere de
volgende discussiepunten hebben besproken:
- boomsoort en dubbele bomenrij
- compensatie van gekapte bomen van het ProRail-terrein
- verplaatsing van enkele bomen van het hondenuitrenveld
aan de Parallelweg bij het Laurusgebouw
- planning van de uitvoering van werkzaamheden en betrok-
kenheid van bomendeskundige en ons daarbij.
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We zullen scherp in de gaten houden dat de projectlei-
der van de gemeente Heijmans goed aan de afspraken
houdt. Ook houden we nauw contact met de gemeentelijke
bomendeskundige om te zorgen dat de blijvende bomen
goed worden beheerd.

Voltaplein

Om de omwonenden van het Voltapleintje te ondersteunen
heeft Landschapsontwerpbureau Kracht3 een beplantings-
plan gemaakt voor bloeiende vaste planten in de rechthoeki-
ge en ronde bakken. Tot nu toe stonden hier eenjarige plan-
ten, maar vanuit het oogpunt van onderhoud en uiteindelij-
ke kostenbesparing is de continuïteit meer gediend bij vaste
planten.

Speelpleintje Buys Ballotweg

De 1e stap van de
herinrichting van
het speelpleintje
aan de Buys Bal-
lotweg is uitge-
voerd! Nadat wat
financiële hobbels
waren genomen,
is vlak voor Kerst
een nieuw speel-
toestel geplaatst.
We hopen dat de

gemeente de volgende stappen ook vlot gaat zetten (verhar-
ding aanpassen, 3 kleine skatetoestellen plaatsen en aan-
plant rond het transformatorhuis) zodat de kinderen dan
een aantrekkelijkere speelplek hebben om opnieuw te ont-
dekken!

Nieuwe aanplant

De eerste resultaten van de rondgang die we in september
samen met de gemeentelijke beheerman hebben gemaakt
zijn er: de dode zuileiken langs de Copernicuslaan zijn ver-
vangen. 
Ook is op de hoek Edisonstraat/Fahrenheitstraat een dode
boom vervangen. De gemeente heeft geleerd van eerdere er-
varingen in de straat en meteen aan grondverbetering van
het plantgat gedaan. De hele stoep lag open en er gingen
heel wat bakken zwarte aarde in. Deze boom gaat het nu
vast goed doen!
Aan de hand van de inboetlijst houden we in de gaten of  na
deze bomen, ook de andere kale plekken volgens afspraak
worden ingevuld.

Boschveldtuin

Alhoewel de win-
terperiode niet veel
tuinactiviteiten
met zich mee-
brengt zijn de deel-
nemers van de
kerngroep en de
tuingroep zeker
niet in winterslaap
gevallen. 

Zo gingen we een barre zondagochtend in december wil-
gen knotten en takken sjouwen in de Moerputten. Na een
paar uur hard werken lagen er 2 aanhangervrachten wilgen-
takken in de tuin. Een week later op 15 december hebben
circa 25 volwassenen en kinderen onder bezielende leiding
van wijkbewoners Anton Schrauwen en Ton Joore een wil-
genscherm gevlochten. Deze staat op de grens van de tuin
en het spoorlijntje als bescheiden afscherming tegen honden
en vandalen en tegelijk als natuurlijk uitgroeiende beschut-
ting van de perken. Er zijn nog meer vlechtplannen (bijvoor-
beeld voor een hekje rond het dartelveldje en een wigwam
bij of  op de speelheuvel), maar daarvoor hebben we eerst
weer nieuwe aanvoer van takken nodig (wie biedt zich aan
om te helpen sjouwen/vervoeren?)
Ook had de gemeente een
nieuwe berg houtsnippers ge-
stort die door een stel fanatie-
kelingen meteen is uitge-
spreid, om zo het uitbrei-
dingsdeel van de tuin beter
begaanbaar te maken en tege-
lijk onkruidgroei tussen de
bakken en perken een beetje tegen  te houden.

Afgelopen najaar hebben we onze tuin aangemeld als icoon-
project voor Brabant bij Groen Dichterbij. Uit 70 inzendin-
gen werden we 1 van de 7 uitverkoren projecten en mochten
we met een mooie poster van Joost Duin het project presen-
teren. We haalden de laatste 3 genomineerden van Brabant
niet, maar kregen wel een waarderingsbijdrage van € 500,--
toegekend! In december hebben we ook het eerste deel van
de bijdrage van het Oranjefonds ontvangen voor allerlei aan-
kopen. Alle subsidiegevers stellen hun voorwaarden voor be-
grotingen, verantwoordingen en communicatie. Zulke finan-
ciële werkzaamheden kosten ook tijd en worden in de win-
terperiode door enkele kerngroepleden uitgevoerd.

Via contacten met de Verkadefabriek hebben we 5 houten
picknicktafels voor de Boschveldtuin gekregen. Eén staat er
al in de tuin; de andere 4 staan, in afwachting van mooi
weer, in de materialenberging die we intussen ook via via
vlakbij de tuin hebben geregeld.
In het voorjaar komen er 15 fruitbomen in het uitbreidings-
deel van de tuin, deels gekocht, deels uit een oude boom-
gaard in Limburg. Deze komen in stevige houten bakken te
staan die natuurlijk door houtbewerkingbedrijf  van Vincent
Geurts uit Boschveld worden gemaakt. 
Via weer andere contacten komen er gratis houten lange
smalle bakken die een bedrijf  in België als verpakkingsmate-
riaal afdankt. Wij kunnen ze goed gebruiken als kweekbak-
ken en gaan ze met vervoerhulp van theater Artemis opha-
len. 
Komend voorjaar gaan we met deze nieuwe kweekbakken
aan de slag en kan het zaaien voor ons 2e seizoen starten.
Interesse: groenenspelen@hotmail.com Sinds november zijn
we ook op te vinden op http://www.facebook.com/Bosch-
veldtuin  en natuurlijk kun je altijd de leden van de kern-
groep aanspreken of  bellen (bijvoorbeeld Jeanne van der
Kallen: 6216438 of  Marieke Smeets: 6125366).

Op zaterdag 26 januari organiseren we een Winterfeest in

de Boschveldtuin. Wat en hoe precies is op het moment van
schrijven van dit artikel nog een verrassing, maar het is ’s-
middags, voor jong en oud, met hapjes en drankjes en alle
inwoners van Boschveld zijn van harte welkom!
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Werkzaamheden in de wijk

Het ziet er naar uit dat ondanks de economische crisis
Boschveld dit jaar op veel plaatsen flink op de schop gaat.
De afgelopen maand zijn enkele werkzaamheden afgerond
maar sommige werkzaamheden lopen nog door. Aan het
eind van dit artikel geven wij een overzicht van wat ons alle-
maal dit jaar mogelijk te wachten staat. 

Gasunie en Enexis

De Gasunie en Enexis waren al een
tijdje weg uit de wijk. Echter het ter-
rein van het Paardskerkhofweg dat zij
in gebruik hebben gehad, is nu einde-
lijk opgeruimd. Dat is in december ge-
beurd. De Gasunie heeft op het be-
stemmingsplan Boschveld gereageerd
met als resultaat dat hun terrein rond
het 'gashouderhuisje' iets is uitgebreid.
Daar is nu een heel nieuw hek ge-
plaatst. De rest van het terrein waarop

vroeger de vrachtauto’s van de Afvalstoffendienst stonden is
nog niet opgeknapt en heeft een oude omheining die nu uit
de toon valt. Dit terrein kan een aantal keren per jaar ge-
bruikt worden als overloop voor het parkeren van de Bra-
banthallen. 

Sporen ’s-Hertogenbosch 

De Veemarktweg is in december 5 dagen afgesloten geweest.
Op de webcam waren de werkzaamheden te volgen. De lig-
gers voor de nieuwe Diezebrug werden met groot materiaal
aangebracht op de pijlers. Ook de verlenging van de perrons
heeft tot gevolg dat vrachtwagens aan en af  rijden op de Pa-
rallelweg en dan moeten afslaan om hun lading te lossen.
Regelmatig zorgt de aanvoer van materialen voor het project
Sporen of  Grasso voor opstoppingen en gevaarlijke situaties
op de Parallelweg. 
Het opheffen van de 110 vrije parkeerplaatsen op het terrein
van ProRail langs het spoor ten behoeve van opslag materi-
aal en bouwketen heeft het gevolg dat autobezitters elders in

de wijk een plek hebben ge-
zocht en gevonden. Op de
Paardskerkhofweg wordt nu
naast het haaks parkeren ook
langs geparkeerd vaak met 2
wielen op de stoep. Dat laat-
ste voorkomt niet dat auto’s
(zeker vrachtauto’s) elkaar
op de Paardskerkhofweg
kunnen passeren. Dat bete-
kent achteruit rijden enzo-
voort. Bovendien is daar Van
de Steen ook nog bezig ge-
weest met het aanleggen van
kabels voor de Nutsbedrij-

ven. 

Grasso

De steigers aan de kant van de Parallelweg zijn voor de
Kerst weggehaald zodat er weer heel wat parkeerplaatsen
vrijgekomen zijn. 
Het is nog onduidelijk of  het groen en de bomen die ten

gevolge van de werkzaamheden weggehaald zijn terug-
keren. Hetzelfde geldt voor de 4 lampen die aan de gevel
hingen. Overigens gaven die onvoldoende licht. Het schil-
derwerk van die gevels moet nog wel voltooid worden.. 

Riolering

In de vorige buurtkrant schreven wij dat wij op 27 septem-
ber een gesprek gehad hadden met de adviseur water en rio-
lering van de gemeente. Hij dacht binnen 2 weken de proble-
men in kaart te brengen en ons te berichten over de te on-
dernemen acties. Wij zijn nu 3 maanden verder, maar hij
heeft ons nog steeds niet rechtstreeks geïnformeerd. Wel zijn
gedurende 2 maanden de vrachtwagens van de rioleringsbe-
drijven bijna continu in de wijk bezig geweest. Dat begon
vaak om 07.00 ’s morgens met draaiende motoren en soms
kwam er een doordringende stank uit die putten. 

Op verschillende plaatsen is de riolering vernieuwd mede
vanwege boomwortels bijvoorbeeld ventweg Copernicus-
laan, hoek Copernicuslaan Oude Vlijmenseweg. Er zijn put-
ten vervangen onder andere in de Lorentzstraat. Heel het
stelsel is met de camera bekeken. Dat laatste is een voorbe-
reiding op een totale vervanging van het rioleringstelsel in
onze wijk. Daarvoor is in de begroting van de gemeente de
komende 4 jaar zo’n ½ miljoen euro per jaar uitgetrokken. 

Snoeien bomen

Wij hebben
toch meer bo-
men in de wijk
dan je op het
eerste gezicht
zou denken.
Werknemers
van het bedrijf
dat ingehuurd
is om bomen te
snoeien zijn
meer dan een
maand bezig
geweest met het snoeien van de bomen. Dat gebeurt deze
keer heel grondig, zodat sommige bewoners in de wijk ons
vragen, of  de boom bij hun huis zoveel snoeiwerk wel kan
verdragen. Andere bewoners zouden graag nog meer ge-
snoeid willen zien, omdat zij last hebben van de vogels
(poep) die daarin verblijven.
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Overigens zijn de 7
dode zuileiken aan
de Copernicuslaan
bij de nieuwbouw
van Signatuur ver-
vangen. Het is te ho-
pen dat zij het dit
jaar wel redden en
niet zullen lijden on-
der de werkzaamhe-
den aan de fietsstraat
tussen rotonde en
Kamerlingh Onnes-
straat. 

Overige werkzaamheden

De werkzaamheden aan de Westhoek (opplussen woningen)
zijn afgerond. Elders in de krant is daarover meer te lezen. 
Bijna in elke straat is de aannemer die altijd voor de Nutsbe-
drijven werkt aan het graven geweest. Met meetlint gewa-
pend hebben zij het een en ander opgemeten en toen de
stoepen weer dichtgelegd. Dit op de gebruikelijke, slordige
manier. Het zal wel betekenen dat zij het komende jaar weer
kabels overal in de wijk gaan leggen.
De commerciële ruimte
onder de nieuwbouw van
Signatuur is op 7 januari
in gebruik genomen. Daar
komen naast de huisarts
en travelarts nog meer
spreekuren zoals psycho-
loog, kinderpsycholoog
(onder andere voor
ADHD) een podothera-
peut, fysiotherapeut en lo-
gopedist. Laatstgenoemde
is gespecialiseerd in dys-
lexie en is er de meeste
uren. Mogelijk komt  de
GGZ er met een spreek-
uur. 
In het winkelcentrum zijn panden leeg gekomen en sommi-
gen daarvan zijn weer bezet deels door interne verhuizing.
De kapotte draden achter de doelen van de voetbalkooi zijn
vervangen. Vooral op die plaats sneuvelen elk jaar wel een
paar stalen draden. Deze keer is voor een andere bevestiging
gekozen in de hoop dat zij nu langer mee gaan en bestand
zijn tegen de harde knallen.

In een vorige buurt-
krant lieten wij op
een foto een stukje
groen zien waar
dennenbomen half
afgezaagd waren
(Fahrenheitstraat).
Dat is nu netjes
hersteld door
Zayaz en hopelijk
slaat de nieuw ge-
plante heg aan.

Werkzaamheden in 2013

Er staan voor het komende jaar heel wat werkzaamheden in
de planning voor Boschveld. Alleen is op dit moment nog
niet zeker wanneer ze in werkelijkheid zullen plaatsvinden.
In maart zullen er maatregelen getroffen moeten worden
(borden, belijning, enzovoort) om de invoering van de par-
keerregulering eind maart te kunnen invoeren.
In april start de aanpak van de fietsstraat op de Copernicus-
laan tussen rotonde en Kamerlingh Onnesstraat. Dat zal
zo’n 2 tot 2½ maand duren. 
Na de meivakantie start de sloop van het Overpad en omge-
ving. Dat duurt ook zo’n 10 weken. De start is later (in
plaats van februari/maart) omdat de imam Albogarischool
pas in de meivakantie verhuist naar de nieuwe huisvesting in
de Kruiskamp.

Rond de bouwvakan-
tie (afhankelijk van
de procedure bij de
Raad van State) star-
ten de werkzaamhe-
den van de Parallel-
weg en omgeving.
Deze beginnen met
de bouw van de fiets-

en voetgangersbrug over de Chr. Huygensweg. Deze werk-
zaamheden van de Parallelweg duren waarschijnlijk tot mei
2015.
Als de laatste be-
woners vertrokken
zijn vindt de sloop
van Fase 2 plaats.
Dat gebeurt ook
rond de bouwva-
kantie of  eerder af-
hankelijk van de verhuizing van de bewoners. De nieuw-
bouw van die 2e fase start meteen daarna en loopt door in
2014.
Als het overleg de komende maanden goed verloopt start de
renovatie van de 41 woningen van BrabantWonen in Ampè-
restraat, v. Leeuwenhoekstraat, Buys Ballotweg, Kamer-
lingh Onnesstraat ook halverwege dit jaar.
Met de gemeente is afgesproken dat dan meteen daarna de
woonomgeving rond die woningen wordt aangepakt zodat
die hoek van de wijk geheel is opgeknapt in 2014. 
Als de planvorming gunstig verloopt start de bouw van de
BBS ook nog in 2013.
De Simon Stevinweg staat voor 2013 op de planning. 
Het zou ook goed als een ander lang lopend project in het
overleg namelijk winkelcentrum ook in 2013 eindelijk tot
uitvoering komt. 
Dwars door het verhaal heen loopt de aanpak van de riole-
ring. Het ligt voor de hand dat de riolering wordt aangepakt
daar waar men toch al bezig is met werkzaamheden.

De wijkschouw heeft  nog een ander resultaat opgeleverd.
De overbezetting van de fietsenstalling achter het station
was al een bekend probleem bij de gemeente. De gemeente
en NS/ProRail zijn samen bezig met het zoeken naar een
oplossing. Mogelijk wordt dit nog in 2013 gerealiseerd.
Kortom: als alles wat hierboven staat vermeld in 2013 start
en (deels) wordt uitgevoerd dan is onderlinge afstemming
van die werkzaamheden een noodzaak. Dat moet liefst zo
gauw mogelijk gebeuren om te voorkomen dat gebrek aan
afstemming onnodige overlast en weer vertraging oplevert. 
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Inloopavond 18 december
Het was een
drukte van be-
lang op die dins-
dagavond 18 de-
cember. In de uit-
nodiging stond
dat vanaf  19.00
uur de zaal open
zou zijn voor
deze inloop-
avond. Echter

reeds ruim voor die tijd kwamen de eerste bezoekers de Cel-
siuszaal binnen om daar op de grote borden de plannen te
bekijken en daarover vragen te stellen. 
Omdat wethouder Jeroen Weyers bang was dat de eerste be-
zoekers al weer gingen vertrekken begon hij zijn praatje een
kwartier eerder en ook de directeur van BrabantWonen
Henk Roozendaal sprak de aanwezigen toe. 

Geen koopwoningen

BrabantWonen,
gemeente en ar-
chitecten hebben
nogal zitten wor-
stelen met de op-
lossing voor de
hoek Copernicus-
laan/Kamerlingh
Onnesstraat.
Deze moest vol-
gens het wijkplan en volgens stedenbouwkundige inzichten
aansluiten bij de hoek van het plan van de 1e fase: Signa-
tuur. Er verscheen in de tekening een gebouw met apparte-
menten maar deze oplossing was volgens iedereen niet zo
mooi. De appartementen verdwenen helemaal uit het beeld
en er kwamen woningen van 4 etages in de koopsector. Ech-
ter tijdens de bijeenkomst vertelde de directeur van Brabant-
Wonen, dat vanwege het nieuwe rijksbeleid – corporaties
mogen geen koopwoningen meer bouwen – deze 5 wonin-
gen zouden omgezet worden in sociale huurwoningen. Me-
teen na zijn praatje verdwenen mensen, die daarvoor veel
belangstelling juist voor die woningen hadden getoond. 

Veel waardering voor het plan

Als je met belangstel-
lende aanwezigen
sprak dan hoorde je
veel waardering voor
het plan. Allereerst
omdat er allemaal ge-
zinswoningen worden
gemaakt. Er was ook
waardering voor het
ontwerp met veel de-

taillering. “Het ziet er heel wat beter uit dan de nieuwbouw
ernaast”. De openbare ruimte met aandacht voor (behoud)
van groen en spelen oogde volgens veel mensen ook heel
aantrekkelijk. Men hoopte dat het plan in een later stadium
bij de uitvoering niet gewijzigd zou worden, bijvoorbeeld
Voltastraat blijft een autoluwe straat in de toekomst.
Er waren ook wat opmerkingen en wij hopen dat al de

aanwezige professionals van BrabantWonen, gemeente,
architect en aannemer die ook hebben opgeschreven en er
wat mee doen. 

Discussiepunten

In de woonvisie Boschveld staat dat Boschveld een gezins-
wijk wordt (blijft). Het nieuwbouwplan van de 2e (en 3e
fase) is daarvan een heel goede vertaling. Zeker in een perio-
de dat steeds meer gezinnen uit de wijk vertrekken en grote-
re woningen met 3 slaapkamers aan 1 persoon kunnen wor-
den toegewezen. Echter als je gezinswoningen bouwt met
dat doel dan moet je ze ook toewijzen aan (potentiële) ge-
zinnen. Dat gebeurt nu niet goed in de toewijzingsregels.
We hadden graag een stel appartementen gebouwd zien
worden zodat ook eenpersoonshuishoudens kunnen door-
verhuizen. Nu kunnen deze gezinswoningen toegewezen
worden aan 1 persoon.
Nog een punt van discussie is dat bij de officiële stukken van
de inspraak de B-woningen een 4e slaapkamer hebben, maar
deze is op de borden in de presentatie ineens weer een zol-
der geworden. Dat schijnt de laatste versie te zijn. Dat is nu
net geen toppunt van goede voorlichting. 

Plannen inzien

Dit bouwplan is een afwijking van het pas vastgestelde be-
stemmingsplan Boschveld. 
U vindt de stukken op de internetsite www.s-
hertogenbosch.nl bouwen en wonen/ruimtelijke plannen
(klik dan op ‘afwijkingen van het bestemmingsplan’ en daar-
na op ‘inspraak’.) Daar vindt u dan alle stukken van deze 2e
fase.
De borden en boekjes van deze inloopavond zijn ook te zien
in de wijkwinkel Edisonstraat 28.
U kunt daar ook toelichting krijgen als u vragen hebt.

Parkeren in Boschveld

Dat is een onderwerp, dat bij uitstek tot verhitte discussies
tussen voor- en tegenstanders kan leiden. Sommige bewo-
ners vragen regelmatig of  bij hen het belanghebbenden par-
keren ingevoerd kan worden: “Ik kan bijna nooit de auto
voor mijn deur of  in mijn straat kwijt, omdat er vreemd par-
keerders staan”. Andere bewoners zijn faliekant tegen elke
regeling waarbij zij moeten betalen. “Ik wil niet betalen voor
het parkeren in mijn straat omdat bezoekers van de stad,
station en Paleiskwartier in onze wijk gratis parkeren”.
Echter de druk op de openbare ruimte wordt zo groot dat er
oplossingen moeten komen. Bovendien was in het wijkplan

afgesproken
dat na vol-
tooiing van
een fase daar
het belang-
hebbenden
parkeren zou
ingevoerd                                 
worden.
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Huidige situatie in Boschveld

In Boschveld zijn een aantal gebieden met een belangheb-
benden parkeerregeling. Dat is het Veemarktkwartier, het
zogenaamde Stationskwartier (Parallelweg/Chr. Huygens-
weg/Celsiusstraat), van Leeuwenhoekstraat en Prof. Kee-
somstraat. Daarnaast zijn er nog enkele plekken in de wijk
die ook die regeling hebben: Paardskerkhofweg (bij voorma-
lig kantoor Afvalstoffendienst) en, Parallelweg 51-56. 

Rond het winkelcentrum geldt een
blauwe zone. 
De rest van Boschveld is 'vrij gebied'.
Dat is ook te merken, want dat deel
van de wijk staat vol met auto’s en ook
de stoepen worden veelvuldig gebruikt
als parkeerplaats. 
Echter het vrije gebied wordt steeds
meer ingeperkt. Op het terrein van
ProRail en langs het spoor en de Paral-
lelweg zijn wel zo’n 400 vrije parkeer-

plaatsen. Een deel is daarvan verdwenen (aanleg langere
perrons) en een ander deel gaat grotendeels verdwijnen
(aanleg Parallelweg). Daarmee wordt de druk op onze wijk
nog groter. Bij de Concordialaan is deze druk de afgelopen
jaren ook toegenomen mede vanwege de invoering van (be-
langhebbenden) parkeren in Deuteren.

Voorstel gemeente in januari 2012

In januari 2012 was het hoofd parkeermanagement Angeli-
que Breukel aanwezig op het Boschveldoverleg om de ge-
houden tellingen toe te lichten. Zij kwam op grond van die
tellingen en het nieuwe beleid van de gemeente met het
voorstel om in heel Boschveld betaald parkeren in te voeren.
Bewoners van Boschveld konden dan gebruik maken van de
belanghebbenden parkeerregeling € 10,- per kwartaal) en
voor hun bezoekers konden bewoners een chipkaart aan-
schaffen. Die kost € 3,- per maand en men kan daar 80 uur
per maand mee laten parkeren. In Deuteren en de Vliert is
deze chipkaart al ingevoerd. 
Met dit voorstel waren
veel aanwezigen op die
januarivergadering het
niet eens: in het gebied
waar de parkeerdruk
niet zo hoog was zou
de regeling niet inge-
voerd moeten worden.
Bewoners van de gebie-
den die al belanghebbenden parkeren hadden wilden vast-
houden aan de oude regeling die gunstiger was. 

Nieuw voorstel december 2012

Oorspronkelijk was het de bedoeling dat het gepresenteerde
voorstel van januari 2012 in april naar het College van B en
W zou gaan. Echter de bezwaren van de vergadering van ja-
nuari werden door de gemeente serieus genomen. Wij heb-
ben gevraagd om het nieuwe voorstel eerst in het Boschvel-
doverleg te bespreken voordat het naar het College van B en
W gaat. Dat is toegezegd. 
Daarbij was in mei sprake van juni, toen werd het augustus,
vervolgens eind november, maar uiteindelijk ontvingen wij
de notitie 12 december.
De inhoud van deze notitie kwam voor een zeer groot deel

tegemoet aan de
bezwaren:
1. Oude Vlijmen-
seweg, gedeelte
Buys Ballotweg en
Vijverberg worden
niet meegenomen
in de regulering.
2. In de rest van
Boschveld, waar
nu nog geen be-

langhebbenden parkeren is, wordt de huidige regeling inge-
voerd (géén parkeerautomaten, geen chipkaarten, geen be-
taald parkeren).
3. De blauwe zone blijft gehandhaafd en wordt mogelijk uit-
gebreid (maatwerk).
4. Boschveld wordt 1 totaal gebied (behalve Veemarktkwar-
tier) dat wil zeggen geen onderscheid meer tussen Boschveld
Oost en Boschveld West.
Het Boschveldoverleg van 17 december had nog wel enkele
opmerkingen bij dit voorstel, maar is daarmee akkoord ge-
gaan. Waardering werd uitgesproken voor het voorstel,
waaruit bleek dat er goed geluisterd was naar de argumen-
ten van bewoners.

Verdere procedure

De hoofdlijnen van dit voorstel worden eind januari 2013
ter besluitvorming aan het College van B en W voorgelegd.
Aangezien er geen parkeermeters besteld hoeven te worden,
maar alleen wat markeringen aangebracht en borden ge-
plaatst, is de verwachting dat eind maart 2013 de regeling in
werking kan treden. 
Bewoners met een auto moeten dan een vergunning aange-
vraagd hebben en alle bewoners kunnen dan bezoekerskaar-
ten aanvragen. Dit geldt natuurlijk alleen voor bewoners in
het gereguleerde gebied. 
In de komende maanden proberen wij samen met het Ver-
keersmanagement enkele onduidelijkheden van deze rege-
ling op te lossen. 
Onze conclusie is: dit is een goed voorstel waarmee mis-
schien niet iedereen tevreden is, maar het lost eindelijk een
al lang bestaand probleem, dat in de toekomst dreigt toe te
nemen, op.

Boschveldoverleg 

In de vorige Buurtkrant dachten wij met de vergadering van
19 november onze cyclus van 8 vergaderingen per jaar voor
2012 te kunnen afsluiten. Echter wij werden verrast door
ambtenaren die hun beloofde stukken niet op tijd af  hadden
en daarom kwam er een extra vergadering op 17 december.
Over deze beide vergaderingen doen wij kort verslag. Ook
leest u hier een vooruitblik op de vergadering van 21 januari
2013.
19 november: Agendapunten doorgeschoven: voortgang
projecten
Al bijna een jaar zitten wij te wachten op het voorstel par-
keerregulering Boschveld. Bij de voorbereiding van de agen-
da bleek dat deze notitie niet vóór de vergadering gereed
zou zijn. Daarom is afgesproken deze notitie in een extra
vergadering in december te behandelen. 
Vertegenwoordigers van het OBB en het Veemarktkwartier
namen deel aan een overleg over Verkeersbeeld 2020. De
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taak van die vertegenwoordigers was om de voorstellen
uit dit overleg te toetsen bij de achterban. De conceptnotitie
werd echter op die bewuste vergadering in de late avonduren
verzonden, zodat deze niet behandeld kon worden.
Dus was vooral de voortgang van projecten onderwerp van
bespreking: BBS, Speelterrein Buys Ballotweg. Over dat
speelterrein had een lid van de werkgroep Groen en Spelen
en de ontwerper van de gemeente gesproken. Dankzij een
forse verhoging van het budget en wat bezuinigingen kan
het plan toch nog uitgevoerd worden. 

17 december: Parkeerregulering Boschveld en Ver-

keersbeeld 2020

Deze vergadering was niet zo druk bezocht en dat lag voor-
namelijk aan het volgende. Wij hebben lang moeten wach-
ten op het voorstel, maar dat wachten is beloond. In het
voorstel is tegemoet gekomen aan de bezwaren. Aangezien
de notitie enkele dagen voor het overleg aan de vaste deelne-
mers was opgestuurd, was deze positieve uitkomst een reden
om zich af  te melden/dan wel niet te komen. Bovendien is
het nogal druk in deze dagen met ook de volgende dag de
inloopavond 2e fase.
De notitie Verkeersbeeld 2020 is op verzoek van de gemeen-
te in een besloten vergadering behandeld. Het ging om een
conceptnotitie die nog door B en W behandeld moet wor-
den en daarna naar de gemeenteraad gestuurd.

21 januari 2013 Lorentzplein

In de Buurtkrant van november stond in het gedeelte Wijk-
gericht een artikel over het Lorentzplein. De opbouwwerker
Wim Smeets ging sa-
men met de huis-
meester van Brabant-
Wonen gesprekken
voeren met bewoners
van Lorentzflat en
Röntgenflat. 
Het gaat in die ge-
sprekken vooral om
ideeën te verzamelen
zodat de leefbaarheid
in de buurt verbeterd wordt. Kinderwerker Michel Lensen
ging met de kinderen aan de slag om hun ideeën om het Lo-
rentzplein op te knappen samen met hen uit werken. Wij be-
spreken de eerste resultaten. 
Jaarlijks bespreken wij de cijfers van het Meldpunt Openba-
re Ruimte en die van het Wijkplein. Die van 2012 komen nu
aan bod. 

Parallelweg

Het werk van de Parallelweg is aanbesteed en Heijmans is
het geworden. Deze aannemer heeft nu de tijd tot juni 2013
om heel het werk voor te bereiden. Intussen loopt de proce-
dure van onteigening van de benodigde gronden. Er zijn 2
bezwaarmakers. De uitvoering gaat zo’n 2 jaar duren.

Aanbesteding Parallelweg 

Toen alle procedures van bestemmingsplan Parallelweg 2e
fase en onteigeningsplan achter de rug waren (= door de ge-
meenteraad goedgekeurd) is de aanbesteding van dit grote

project opgestart. Uit deze aanbesteding is Heijmans ge-
komen als aannemer die dit project gaat uitvoeren. Dat had-
den wij eigenlijk wel verwacht omdat Heijmans nu ook be-
zig is met de bruggen en dergelijke van
 Sporen Den Bosch. De brug over de
Dieze die van dit bestek het grootste on-
derdeel is, is qua ontwerp hetzelfde. Net
zoals bij de parkeergarage op het Vonk
en Vlamterrein bleef  het gegund bedrag
onder de begroting. Dit maakt het mo-
gelijk dat wat werkzaamheden in de
buurt (onder andere verwijderen stam-
lijn) in het werk kunnen meegenomen
worden. Dat wordt nu aan het College
van B en W voorgesteld. 

Onteigeningsprocedure 

De gemeente heeft nog niet alle gronden waar de Parallel-
weg 2e fase komt te liggen in bezit. De gemeenteraad heeft
in september een onteigeningsplan aangenomen. Er zijn 2
bezwaarmakers. Hun bezwaar tegen deze onteigening dient
bij de Raad van State. Gemeentelijke woordvoerders ver-
wachten dat in februari dit onteigeningsplan behandeld
wordt bij de Raad van State. Zij verwachten ook dat de
Raad van State de bezwaren zal afwijzen en dan 6 weken
daarna de uitspraak zullen publiceren. Dat betekent dat in
april 2013 deze procedure zou afgerond zijn. 
De datum van de zitting van de Raad van State is nu be-
kend: 11 februari.

Voorbereiding uitvoering

Aannemer Heijmans heeft tot 1 juni 2013 de tijd om het
werk voor te bereiden. Dat gebeurt volgens de methode De-
sign (Engineering) and Construct.
Eigenlijk maakt de aannemer volgens deze methode zelf  het
volledige bestek en de wijze van uitvoering. Dat betekent de
komende maanden regelmatig overleg van onze vertegen-
woordigers met de projectleider van Realisatie en Beheer en
de uitvoerder van Heijmans. We zullen daarbij goed moeten
letten op de planning : zo min mogelijk overlast voor bewo-
ners en afstemming op andere werkzaamheden in de wijk.
Nog belangrijker is hoe er wordt omgegaan met de bomen en
of  er deze keer een goede onderaannemer voor  de bestrating
wordt ingehuurd. Immers wij hebben geen goede ervaring
met Heijmans wat betreft de werkzaamheden aan de tunnel:
onnodig bomen gerooid en groen slecht achter gelaten, trot-

toir tunnel slecht gelegd en planning behoorlijk uitgelopen. 
De huidige planning is dat bij een start na de bouwvakantie
2013 de werkzaamheden voltooid zijn in mei 2015. Dat zou
betekenen dat het tracé van de Parallelweg 2e fase, waarover
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de gemeenteraad in december 2004 heeft beslist, er ruim
10 jaar later pas ligt. 
Er wordt begonnen met de fiets-voetgangersbrug over de
Christiaan Huygensweg. Wij hopen voor die tijd nog met
aannemer en gemeente te kunnen overleggen over onze be-
zwaren tegen het huidige ontwerp dat zonder overleg met
ons is afgerond en naar de commissie Welstand is gestuurd.
Die heeft het weer gewijzigd en daarmee is het ons inziens
geen beter ontwerp geworden. 
De verkeersbrug over de Dieze is het grootste onderdeel en
start in het 3e kwartaal 2013.

Overlast Parallelweg

In afwachting van de uitvoering van Parallelweg 2e fase is er
aan de Parallelweg zelf  de afgelopen jaren niet veel gedaan.
De weg is hard aan vervanging toe. Het toenemende vracht-
verkeer heeft nog meer kuilen in de weg veroorzaakt en het
oplappen helpt nauwelijks meer. 
Er wordt bekeken of  het gedeelte van de 'oude Parallelweg'
bij het Veemarktkwartier niet wat eerder een opknapbeurt
kan krijgen. Dit lijkt enigszins moeilijk, omdat deze weg op
dit moment heel intensief  gebruikt wordt. 
Omdat de Parallelweg nu op de Randweg is aangesloten en
dient als doorstroomas zal de planning erop gericht moeten
zijn dat tijdens de werkzaamheden niet al het verkeer de
wijk als sluiproute gebruikt. 
Kortom: de huidige overlast rond de Parallelweg zal de ko-
mende jaren nauwelijks verminderen. 

Verkeersbeeld 2020

In de Buurtkrant van oktober hebben wij bericht over het
overleg over Verkeersbeeld 2020. Onder leiding van de ge-
meente zaten daar aan tafel de ‘3 direct betrokken partijen’
namelijk Brabanthallen, de Gruyterfabriek/BIM en bewo-
ners Veemarktkwartier/OBB. Later schoven aan de woon-
bootbewoners, Verkadefabriek, ondernemingsverenigingen
Spoorzone en RIVU (Rietvelden/Vutter) en watersportvere-
niging Neptunus.
Wij schreven in oktober dat wij de volgende Buurtkrant
daarover nadere informatie zouden geven. Dat kon toen niet
in november omdat de conceptnotitie nog niet gereed was.
Zelfs nu kunnen wij nog niet alles vertellen omdat het ge-
heel aardig is uitgelopen en wij nog steeds in de conceptfase
zitten. Toch een tipje van de sluier. 

Waar gaat het om? : Wensbeeld 2020

Er zijn over de Brabanthallen, de Gruyterfabriek, Industrie-
haven, Boschveld en Veemarktkwartier heel wat nota’s ge-

schreven. De gemeenteraad heeft bij de behandeling van de
Parallelweg 2e fase enkele moties aangenomen. Die hielden
in dat alle verkeersbewegingen in dat gebied in kaart gebracht

moesten worden en deze in overleg met belanghebbenden te
gaan bespreken om zo te komen tot de meeste optimale va-
riant(en).
In het eerste overleg van 14 augustus hebben wij vastgesteld
dat de 3 partijen (Brabanthallen, de Gruyterfabriek, Vee-
marktkwartier/Boschveld) het eens waren over tenminste 3
zaken:
1. Knip (= afsluiting) in (oude) Parallelweg Noord en niet in
Diezekade. Bewoners zijn van mening dat tot aan aanleg
Parallelweg 2e fase al maatregelen genomen moeten worden
om overlast te beperken.
2. Wandelroute maken op Paardskerkhofweg en deze langs
het water doortrekken over de kade van Neptunus naar de
Gruyterfabriek.
3. Snel realiseren van het doortrekken van de Bibendum-
straat tot aan de Brabanthallen en de Gruyterfabriek. 
Het is duidelijk dat de woonbootbewoners maatregel 1 en 3
niet zagen zitten. 
In het wensbeeld 2020 zitten allerlei zaken als openbaar ver-
voer, langzaam verkeer (voetganger, fiets), auto, parkeren
Brabanthallen/1931 en de Gruyterfabriek en uitbreiding
daarvan. Daar zijn per onderdeel aandachtspunten en dis-
cussiepunten geformuleerd. 

Stand van zaken

We hebben nu 4 bijeenkomsten gehad en tussentijds telkens
gereageerd op verslag dan wel conceptnotitie. 
De middag voor het Boschveldoverleg van 17 december ont-
vingen wij het laatste concept met het uitdrukkelijk verzoek
om dit nog niet in het openbaar te behandelen. Daar was
alle reden toe, want het concept was met zo’n 20 pagina's
toegenomen tot 73 pagina's en wij hadden tot 11 januari de
tijd om nog daarop te reageren. Dan gaat het in die reactie
vooral of  onze (afwijkende) zienswijze goed verwoord is en
of  onze opmerkingen goed verwerkt zijn. Vervolgens gaat
deze notitie ter besluitvorming naar het College (eind janua-
ri) en dan krijgt de gemeenteraad een raadsinformatiebrief
met het voorstel. Dan pas kunnen wij nader ingaan op de
inhoud van de voorstellen. Dat gebeurt dan in de Buurt-
krant van februari. 
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Buurtman/Buurtvrouw: gaat ten-

minste 1 jaar door

Dit project is in maart 2011 van start gegaan. Het was een
project dat door het OBB was voorgesteld in het kader van
de besteding van de zogenaamde 40+ gelden. Andere pro-
jecten die (deels) uit de 40+ gelden worden betaald zijn:
BBS, Kroon op je wijk, Winkelcentrum.

In feite zijn er geen
buurtmannen, maar 2
buurtvrouwen Karima
Al Houj en Mieke Hag-
genburg. In de Buurt-
krant hebben zij zich
voorgesteld samen met
hun begeleider en ook is
er verslag gedaan van
hun werkzaamheden na
1 jaar.
Op 10 december 2012
zat een hele groep men-

sen bijeen om te praten
over de voortzetting van dit project. Dit gebeurde aan de
hand van een notitie van de begeleidingscommissie. 
Alle aanwezigen waren het over eens dat dit project heel be-
langrijk is. Door de presentie- benadering en het opgebouw-
de vertrouwen worden de meest kwetsbare bewoners van
Boschveld bereikt. Deze bewoners gaan niet uit zich zelf
naar spreekuren en leggen niet op andere wijze contact met
instanties. Ook was men het eens dat meer samengewerkt
zou moeten worden om de vragen van individuele bewoners
op te pakken en daarmee iets te doen. Doel is  dat deze pre-
sentiebenadering in de toekomst  onderdeel wordt van de
werkwijze van de instellingen, al zal dit niet voor elke instel-
ling mogelijk zijn.
Resultaat van het gesprek was dat het project buurtman/
buurtvrouw nog voor heel 2013 doorgaat. Weliswaar wordt
dit jaar de begeleiding gedaan door een vrijwilligster, die de
presentiebenadering op haar duimpje kent: Marieke Smeets. 
Het zou heel vreemd zijn geweest als voor dit goedkope suc-
cesvolle project (€ 40.000,- op jaarbasis) in 2013 geen geld
gevonden was. Immers andere veel duurdere en o.i. minder
succesvolle projecten van de 40+ gelden zijn wel doorgezet.
Wethouder Jeroen Weyers die al een keer een middag met
de buurtvrouwen is meegegaan heeft zich sterk gemaakt
voor dit project. 

Ledenvergadering OBB

Op 27 november was de ledenvergadering van het OBB. Het
OBB kent een
verenigings-
structuur en is
volgens de statu-
ten verplicht om
1x per jaar een
ledenvergade-
ring te houden. 
Leden van ver-
schillende groe-
pen brachten
verslag uit van

hun werkzaamheden en de wel of  niet behaalde resulta-
ten. De werkgroep Groen en Spelen/Boschveldtuin deed
dat met een mooie diapresentatie die ook gebruikt was voor
de presentatie bij Groen Dichterbij.
Ook werd afscheid genomen van 2 bestuursleden: Abdelg-
hani Aznay die met zijn gezin naar de Kruiskamp is ver-
huisd en José Fontenla Vazquez. 

Voor laatstgenoemde was de vergadering
een paar dagen naar voren gehaald omdat
hij enkele dagen later met zijn vrouw
voorgoed vertrok naar Spanje. Hij heeft
41 jaar in Nederland gewoond waarvan
meer dan 35 in Boschveld. Hij was een
van de trouwste bezoekers van het Bosch-
veldoverleg in al die jaren. Hij was ook
actief  in het comité Lorentzstraat en om-
geving bij de onderhoudsbeurt zo’n 25
jaar geleden. Hij heeft  de onderhandelin-
gen over de Bewonersverhuisregeling van
Fase 2 als lid van het comité mee ge-
maakt. Juist het feit dat hij niet kon terug-
keren in de nieuwbouw en dat een andere
woning aanzienlijk meer huur zou bete-
kenen is mede een reden geweest om defi-
nitief  te verhuizen naar Spanje. 

Als nieuwe bestuursleden zijn gekozen: Pe-
ter de Laat (foto rechts) die al een tijdje als
voorzitter van het Boschveldoverleg fungeer-
de. Hij heeft ook de werkgroep activiteiten
mede opgericht en zal functioneren als voor-
zitter.

Bovendien is Parwiz
Ghafouri (foto links)
bestuurslid geworden.
Hij woont in de Mar-
conistraat en heel veel
kinderen kennen hem
nog van zijn stage bij
de Wijkplaats. Hij is
met Helma Hurkens be-
gonnen met huisbezoeken aan (nieu-
we) bewoners. Hij werkt nu als jonge-
renwerker in Boxtel. Hij wil onder-
hand wel eens weten wat met zijn wo-
ning gebeurt (opknappen of  slopen).
Daarom neemt hij ook zitting in de
werkgroep 'Stedenbouw'. Daar wordt
onder meer gesproken over het Groene

Hart, Deze werkgroep kwam voor het eerst bijeen op 10 ja-
nuari. 

Opplussen Westhoek: een terugblik

In de week voor Kerstmis waren alle
hekken en containers van aannemer
Hoedemakers verdwenen en het hele
parkeerterrein bij de Westhoek weer
beschikbaar voor bewoners en hun be-
zoekers. Er bleef  wel een witte vlek
achter op één van de parkeerplaatsen. 
De voorzitter van de huurdersvereni-
ging Ben Gras belde op: “Wij willen
graag onze ervaringen vertellen”. 
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Met enige moeite vonden wij met al die feestdagen en de
naderende inlevertermijn een datum voor een kort gesprek
met drie van de bestuursleden. 

Heel tevreden over de uitvoering

In het vorige gesprek was ter sprake gekomen dat de voorbe-
reiding van deze aanpak nogal lang geduurd had (2 jaar ) en
dat het comité de indruk had dat er eigenlijk niets kon. Nu
het werk achter de rug is kon men tot eigen vreugde consta-
teren dat alle punten, die zij in het overleg hadden inge-
bracht ook zijn uitgevoerd. Daarbij heeft de “warme opna-
me” goede diensten bewezen. Daar werd gezegd: “als u
zorgt dat wat u geïnstalleerd wilt hebben  aanwezig is dan
zorgen wij dat het in orde komt”. Dat gebeurde ook.

Is er dan geen overlast geweest?

"Wij werden klokslag 7.30 uur ‘gewekt’ omdat de drilboor
begon. Als je een nieuwe keuken krijgt dan weet je dat dit
wat rotzooi met zich meebrengt en dat geldt ook voor de
badkamer. Maar men zorgde er wel voor dat er weinig mo-
gelijk rotzooi in huis was. Er werd heel klantvriendelijk ge-
werkt. Zo werden de tegels beneden op maat gezaagd en
niet in de woning, dat was dan wel voor mijn deur en daar
kon ik dan van genieten”, aldus Hans Damen.
Een aantal mensen heeft sommige werkzaamheden als nieu-
we keuken niet laten doen. Zij zagen mede vanwege hun
hoge leeftijd op tegen de overlast. Van de beschikbare wis-
selwoning (voor wc en douche) hebben maar weinig mensen
gebruik gemaakt. Het comité heeft de werkzaamheden
voortdurend in de gaten gehouden en als er zaken in de uit-
voering dreigden mis te gaan dan trokken zij gelijk aan de
bel en dat gebeurde dan ook als bijvoorbeeld een wagen in
de weg stond.
Wij zijn dus heel tevreden over de mensen van de aannemer,
maar daarop is 1 uitzondering: de loodgieter. Die deed zijn
werk niet goed en moest overal terugkomen. Ben Gras: “Hij
is bij mij in 4 dagen 9x binnen geweest. Als hij loodgieter is,
ben ik paus Benedictus XVI”.

Hoe ging het met de tijdelijke lift: is die niet erg lang in ge-
bruik geweest?
Die is er meer dan 4 weken geweest. De eerste keer lijkt dat
wat angstig maar daar was niets mee aan de hand. Hij piep-
te alleen erg. Het was opvallend dat ’s avonds mensen min-
der gebruik maakten van die tijdelijke lift en dan de trap na-
men om zo anderen niet te storen. 

Wij hebben er een prachtige nieuwe lift voor terug gekregen. 
Bas Bastiaanse: in het begin dacht ik waarom beginnen zij

met de galerijvloeren. Straks worden die beschadigd
door de andere werkzaamheden. Maar dat is reuze meege-
vallen. Alleen de haldeuren bij de lift gaan wat stroef. Zij
staan nu voor 80% open, maar het was handiger geweest als
je die deur met een druk op de knop kon openen zoals bij
andere flats (bijvoorbeeld Helftheuvelpassage)”.

Feestelijke afsluiting

Op 14 december 2012 was er een feestelijke afsluiting van
dit project samen met de bewoners. Het comité heeft aan
alle werkers, behalve de loodgieter, een kerstkrans gegeven
en de mensen van de projectleiding van Zayaz hebben een
bos bloemen gekregen. Daarmee wilde het comité namens
bewoners hun dankbaarheid uitspreken voor het geleverde
werk en de wijze waarop het is uitgevoerd. Het is prachtig
geworden en de videofoon waarover lang gepraat is, werkt
goed. 
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Trots op Boschveld
Boschveld had in het verleden een slechte
naam. Ongeveer vijf  jaar geleden maakte
burgemeester Rombouts het er niet beter

op door de term 'Rotte appel' te gebruiken. Als ludieke actie
werd toen het comité Trots op Boschveld opgericht en werd
Rombouts 'benoemd' als voorzitter. Sinds die tijd zijn er tal
van initiatieven in de wijk ontstaan, zoals de fietswerkplaats,
de Reparatiestraat/ ruilhandel en de Boschveldtuin. 
Graffiti artiest Markus Roemer maakte in november een af-
beelding van Rombouts die tevreden uitkijkt op de Bosch-
veldtuin. Ondertussen is de afbeelding (door Markus zelf)
alweer 'overgespoten' Hieronder een paar foto's van de af-
beelding.
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